
BRM.II.0672/1/11 
Protokół Nr II/10 

z II sesji Rady Miejskiej w Łodzi 
odbytej w dniu 8 grudnia 2010 r. 

 
 
 
I. Stan Rady: 
 
 
43 radnych, obecnych 43. 
 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokółu.  
 
 
 
II. Obrady rozpoczęły się o godz. 9.30. 
 
 
 
III. Ustalenia. 
 
 
Ad pkt 1 – Otwarcie sesji - wyznaczenie sekretarzy - komunikaty organizacyjne – 

propozycje ograniczeń czasowych wystąpień. 
 
 
Otwarcia obrad II sesji Rady Miejskiej w Łodzi dokonał przewodniczący Rady Miejskiej 
p. Tomasz Kacprzak, który powitał radnych i zaproszonych gości uczestniczących w 
obradach. Poinformował, że zgodnie z podpisami na liście obecności na sali obrad obecnych 
jest 39 radnych. W dalszej kolejności prowadzący obrady na sekretarzy obrad wyznaczył 
następujących radnych: 
1) p. Jarosława Bergera, 
2) p. Pawła Bliźniuka. 
 
Następnie prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
powiedział, że w związku z wprowadzeniem elektronicznego systemu głosowania sekretarze 
obrad nie będą liczyli głosów. Swoją czynność podejmą w przypadku awarii lub odejścia 
przez Radę Miejską od elektronicznego głosowania. 
W dalszej kolejności w ramach komunikatów organizacyjnych poinformował, że: 
- ukonstytuował się Klub Radnych SLD, którego przewodniczącym został radny 

p. Władysław Skwarka, a wiceprzewodniczącym radny p. Tomasz Trela. Treść pisma 
stanowi załącznik nr 2 do protokółu, 

- w chwili obecnej w Radzie Miejskiej ukonstytuowały się trzy kluby radnych: Klub Radnych 
PO, Klub Radnych PiS oraz Klub Radnych SLD. Powyższe Kluby skupiają wszystkich 
radnych Rady Miejskiej, 

- od dnia jutrzejszego tj. od 9 grudnia br. w kasie Zarządu Dróg i Transportu przy 
ul. Piotrkowskiej w godz. 8,30-15,00 a we wtorek 9,30-16,00 będą do odbioru dla Państwa 
Radnych abonamenty parkingowe w cenie określonej uchwałą Rady Miejskiej, 
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- najbliższa sesja Rady Miejskiej dot. zaprzysiężenia Prezydenta Miasta Łodzi odbędzie się 
13 grudnia br. o godz. 10,00; spotkanie opłatkowe zostało zaplanowane na 22 grudnia br. na 
godz. 11,00, 

- pierwsze czytanie projektu budżetu Miasta na rok 2011 będzie miało miejsce na sesji w dniu 
29 grudnia br., 

- na dzień dzisiejszy sesja budżetowa planowana jest na 26 stycznia 2011 r. Zgodnie 
z uchwałą Rady Miejskiej w sprawie trybu przyjmowania budżetu Miasta,  Przewodniczący 
Rady Miejskiej do 15 grudnia wyznacza termin pierwszego czytania oraz termin sesji 
budżetowej. W chwili obecnej trwają prace nad nowelizacją ustawy o finansach 
publicznych. Być może będzie możliwość przyjęcia w przyszłym roku budżetu do końca 
lutego, a nie do końca stycznia. Jednakże w obecnym stanie prawnym budżet należy przyjąć 
do końca stycznia br. W związku z tym sesja budżetowa zaplanowana jest na 
26 stycznia 2010 r. /ostatnia środa stycznia/.  

 
Radny p. Witold Rosset powiedział: „Chciałem zwrócić się z prośbą, aby sesja budżetowa 
odbyła się nie w ostatnią środę stycznia, ale 31 stycznia 2011 r. przy założeniu, że będzie 
musiała się odbyć do końca stycznia. Jest to wprawdzie poniedziałek, ale czas na 
przygotowanie zmian do budżetu oraz jego analizę jest bardzo krótki. Jesteśmy mocno 
spóźnieni. Należy założyć, że po objęciu funkcji przez nowego Prezydenta Miasta będziemy 
musieli pracować nad nowym materiałem. Musimy się liczyć z jakąś większą poprawką do 
budżetu, dlatego myślę, że ten czas w komisjach będzie nam potrzebny. I tak na sesję 
budżetową musimy przeznaczyć oddzielne posiedzenie Rady Miejskiej. Sądzę, że 
26 stycznia 2011 r. mogłoby odbyć się normalne posiedzenie Rady Miejskiej, 
a 31 stycznia 2011 r. odbyłaby się sesja budżetowa”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak powiedział: „Ponieważ 
31 stycznia 2011 r. wypada w poniedziałek, a nie jest to dzień sesyjny, powyższą sprawę 
skonsultuję z „Konwentem” oraz Prezydentem Miasta w przyszłym tygodniu. Sądzę, że do 
15 grudnia br. zostanie podjęta ostateczna decyzja w przedmiotowej sprawie”. 
 
Radny p. Władysław Skwarka powiedział: „Pragnę przypomnieć, że Minister Finansów dał 
vacatio legis na uchwalenie budżetu samorządom do 1 marca 2011 r., czyli do końca lutego 
przyszłego roku. Myślę, że warto nad tym dokumentem popracować tak, żeby budżet był 
wartościowy i zabezpieczał wszystkie potrzeby Miasta. Nie chodzi o to, żebyśmy na siłę 
podejmowali go do końca stycznia 2011, jeśli istnieje możliwość pracy nad nim do końca 
lutego przyszłego roku”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak powiedział: „Z tego co wiem, to 
w Sejmie trwają parce nad nowelizacją ustawy o finansach publicznych. Nie wiem nic na 
temat, aby Minister Finansów mógł zmienić ustawę”. 
 
Radny p. Władysław Skwarka powiedział: „Nie, Minister Finansów wniósł do Sejmu 
projekt zmiany ustawy, który ma być uchwalony jeszcze w roku bieżącym”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak powiedział: „Wiem. Mówiłem już 
o tym dzisiaj, ale na dzień dzisiejszy jestem zobowiązany wyznaczyć termin sesji budżetowej 
według obecnego stanu prawnego. Jeżeli stan prawny się zmieni i  nowa ustawa wejdzie 
w życie, to wówczas będziemy mogli dyskutować o sesji budżetowej w lutym 2011 r.”. 
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W dalszej kolejności prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz 
Kacprzak zaproponował wprowadzenie ograniczeń czasowych wystąpień: przewodniczący 
klubów – 8 min, przewodniczący Komisji - 7 min, indywidualne wystąpienia - 5 min (radny 
może wystąpić tylko 1 raz), replika - 1 min, Prezydent Miasta i Wiceprezydenci - 10 min. 
Dyskusja na temat  interpelacji: radny interpelujący - 5 min - radny może wystąpić 1 raz, inni 
radni - 2 min - radny może wystąpić 1 raz, Prezydent Miasta i Wiceprezydenci - 10 min, 
radny interpelant na zakończenie - do 1 min. Ustne interpelacje, zapytania, wolne wnioski - 
do 3 min, pisemne interpelacje: do wyczytania - ilość stron bez ograniczeń, wygłaszana 
tezowo - do 3 min. Ponadto mówca zwrócił się z prośbą do Radnych o to, aby jeśli opuszczają 
swoje ławki, zabierali ze sobą karty do głosowania, tak by nie pozostawały one w 
terminalach.  
Następnie poddał pod głosowanie propozycję ograniczeń czasowych wystąpień.  
 
Przy 38 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz braku głosów „wstrzymujących 
się” Rada Miejska przyjęła propozycję wprowadzenia ograniczeń czasowych wystąpień. 
Wydruk z głosowania elektronicznego stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak  
poinformował, że wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji Rady Miejskiej doręczony został 
Radnym porządek obrad stosownie do art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. 
Stosownie do art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym, Rada może wprowadzić zmiany 
w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady /w przypadku 
Rady Miejskiej w Łodzi są to 22 głosy/. Następnie, w związku z § 9 ust. 2 znowelizowanego 
Regulaminu Pracy Rady Miejskiej przystąpiono do  zgłaszania wniosków dotyczących 
porządku obrad oraz wniosków o charakterze formalnym. 
 
W pierwszej kolejności przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że pełniący funkcję prezydenta Miasta Łodzi p. Paweł Paczkowski 
zaproponował w dniach 6 i 7 grudnia br. wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji: 
- w pkt 27a informacji o podmiotach, wyznaczonych przez Prezydenta Miasta Łodzi, 

w których będzie w 2011 roku wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca 
społecznie użyteczna orzeczona w zamian nieściągniętej grzywny, 

- autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 
Łodzi na 2010 rok - druk Nr 318/2010 umieszczonego w pkt 24.  

 
W pierwszej kolejności prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz 
Kacprzak poddał pod głosowanie propozycję wprowadzenia do porządku obrad w pkt 27a 
informacji o podmiotach, wyznaczonych przez Prezydenta Miasta Łodzi, w których będzie w 
2011 roku wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna 
orzeczona w zamian nieściągniętej grzywny. 
 
Przy 38 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz braku głosów „wstrzymujących 
się” Rada Miejska wprowadziła powyższy projekt uchwały do porządku obrad /wniosek 
uzyskał bezwzględną większość ustawowego składu Rady – 22 głosy/. Wydruk z głosowania 
elektronicznego stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
 
Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Ad pkt 2 - Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak  poprosił 
przewodniczących Klubów Radnych o zgłaszanie kandydatur do pracy w Komisji Uchwał       
i Wniosków. 
• Przewodniczący Klubu Radnych PO, p. Mateusz Walasek zaproponował kandydaturę 

radnej p. Agnieszki Nowak, 
• Przewodniczący Klubu Radnych PiS, p. Krzysztof Piątkowski zaproponował 

kandydaturę radnego, p. Kazimierza Kluski, 
• Przewodniczący Klubu Radnych SLD, p. Władysław Skwarka zaproponował 

kandydaturę radnego, p. Bogusława Huberta. 
 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
Następnie wobec braku innych propozycji prowadzący obrady, przewodniczący Rady 
Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie zaproponowany skład Komisji 
Uchwał i Wniosków. 
 
Przy 39 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” 
Rada Miejska powołała Komisję Uchwał i Wniosków w składzie: 

• p. Bogusław Hubert, 
• p. Kazimierz Kluska, 
• p. Agnieszka Nowak. 

 
Wydruk z głosowania elektronicznego stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
 
Punkt 3 - Interpelacje i zapytania pisemne  -  zostanie  zrealizowany po przerwie obiadowej. 
 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że na podstawie art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym /Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późniejszymi zmianami/ rada gminy ze 
swojego grona może powoływać stałe i doraźne komisje do określonych zadań, ustalając 
przedmiot działania oraz skład osobowy. Zgodnie z § 27 Regulaminu Pracy Rady Miejskiej 
w Łodzi w skład Rady wchodzą następujące stałe komisje: 
1) Komisja Edukacji; 
2) Komisja Finansów, Budżetu i Polityki Podatkowej; 
3) Komisja Gospodarki Mieszkaniowej i Komunalnej; 
4) Komisja Inwentaryzacyjna; 
5) Komisja Jednostek Pomocniczych Miasta; 
6) Komisja Kultury; 
7) Komisja Ładu Społeczno-Prawnego; 
8) Komisja Nagród i Odznaczeń; 
9) Komisja Ochrony i Kształtowania Środowiska; 
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10) Komisja Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej; 
11) Komisja Planu Przestrzennego, Budownictwa, Urbanistyki i Architektury; 
11a) Komisja Promocji Miasta i Współpracy Zagranicznej, 
12) Komisja Rewizyjna; 
13) Komisja Rozwoju i Działalności Gospodarczej; 
13a) Komisja Sportu i Rekreacji; 
14) Komisja Statutowa.  
 
 
 
Ad pkt 4 - Powołanie Komisji Edukacji Rady Miejskiej w Łodzi - druk BRM nr 5/2010.    
  
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji Edukacji złożyły następujące osoby: 
1/ p. Piotr Adamczyk, 
2/ p. Anna Adamska-Makowska, 
3/ p. Jerzy Balcerek, 
4/ p. Małgorzata Bartosiak, 
5/ p. Andrzej Kaczorowski, 
6/ p. Karolina Kępka, 
7/ p. Kazimierz Kluska, 
8/ p. Ewa Majchrzak, 
9/ p. Małgorzata Niewiadomska-Cudak, 

 10/ p. Agnieszka Nowak, 
 11/ p. Krzysztof Piątkowski, 
 12/ p. Wiesława Zewald. 

 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych oraz zgłoszeń do dyskusji indywidualnej - 
prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej sprawie - druk BRM nr 5/2010. 
 
Przy 38 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr II/4/10 w sprawie powołania Komisji Edukacji Rady Miejskiej 
w Łodzi, która stanowi załącznik nr 7 do protokółu, a wydruk z głosowania załącznik nr 8.  
 
 
 
Ad pkt 5 - Sprawozdanie Doraźnej Komisji Antykryzysowej Rady Miejskiej w Łodzi. 
 
 
Sprawozdanie w imieniu Doraźnej Komisji Antykryzysowej przedstawił jej 
Przewodniczący, radny p. Bartosz Domaszewicz. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu.  
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Ad pkt 6 - Powołanie Komisji Finansów, Budżetu i Polityki Podatkowej Rady Miejskiej 

w Łodzi - druk BRM nr 6/2010.    
  
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji Finansów, Budżetu i Polityki Podatkowej złożyły 
następujące osoby: 
1/ p. Piotr Adamczyk, 
2/ p. Jerzy Balcerek, 
3/ p. Małgorzata Bartosiak, 
4/ p. Jacek Borkowski, 
5/ p. Piotr Bors, 
6/ p. Bartosz Domaszewicz, 
7/ p. John Godson, 
8/ p. Andrzej Kaczorowski, 
9/ p. Rafał Markwant, 

 10/ p. Agnieszka Nowak, 
 11/ p. Krzysztof Piątkowski, 
 12/ p. Witold Rosset, 
 13/ p. Krzysztof Stasiak, 
 14/ p. Tomasz Trela, 
 15/ p. Adam Wieczorek. 

 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych oraz zgłoszeń do dyskusji indywidualnej - 
prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej sprawie - druk BRM nr 6/2010. 
 
Przy 27 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr II/5/10 w sprawie powołania Komisji Finansów, Budżetu 
i Polityki Podatkowej Rady Miejskiej w Łodzi, która stanowi załącznik nr 10 do protokółu, 
a wydruk z głosowania załącznik nr 11.  
 
 
 
Ad pkt 7 - Powołanie Komisji Gospodarki Mieszkaniowej i Komunalnej Rady Miejskiej 

w Łodzi - druk BRM nr 7/2010. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji Gospodarki Mieszkaniowej i Komunalnej złożyły 
następujące osoby: 
1/ p. Piotr Adamczyk, 
2/ p. Jerzy Balcerek, 
3/ p. Małgorzata Bartosiak, 
4/ p. Jacek Borkowski, 
5/ p. Piotr Bors, 
6/ p. Bartosz Domaszewicz, 
7/ p. John Godson, 
8/ p. Andrzej Kaczorowski, 
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9/ p. Rafał Markwant, 
 10/ p. Agnieszka Nowak, 
 11/ p. Krzysztof Piątkowski, 
 12/ p. Witold Rosset, 
 13/ p. Krzysztof Stasiak, 
 14/ p. Tomasz Trela, 
 15/ p. Adam Wieczorek. 

 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych oraz zgłoszeń do dyskusji indywidualnej - 
prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej sprawie - druk BRM nr 7/2010. 
 
Przy 27 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr II/6/10 w sprawie powołania Komisji Gospodarki 
Mieszkaniowej i Komunalnej Rady Miejskiej w Łodzi, która stanowi załącznik nr 12 do 
protokółu, a wydruk z głosowania załącznik nr 13.  
 
 
 
Ad pkt 8 - Powołanie Komisji Inwentaryzacyjnej Rady Miejskiej w Łodzi - druk BRM 

nr 8/2010. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji Inwentaryzacyjnej złożyły następujące osoby: 
1/ p. Jerzy Balcerek, 
2/ p. Mariusz Bogacz, 
3/ p. Piotr Bors, 
4/ p. Krzysztof Stasiak. 
 
 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych przystąpiono do dyskusji indywidualnej. 
 
Radna p. Iwona Boberska zgłosiła akces do pracy w Komisji Inwentaryzacyjnej.  
 
Następnie wobec braku innych zgłoszeń - prowadzący obrady, przewodniczący Rady 
Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej 
sprawie - druk BRM nr 8/2010 wraz z autopoprawką. 
 
 
Przy 31 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr II/7/10 w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Rady 
Miejskiej w Łodzi, która stanowi załącznik nr 14 do protokółu, a wydruk z głosowania 
załącznik nr 15.  
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Ad pkt 9 - Powołanie Komisji Jednostek Pomocniczych Miasta Rady Miejskiej w Łodzi - 

druk BRM nr 9/2010. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji Jednostek Pomocniczych Miasta złożyły następujące 
osoby: 
1/ p. Iwona Boberska, 
2/ p. Bogusław Hubert, 
3/ p. Karolina Kępka, 
4/ p. Kazimierz Kluska, 
5/ p. Rafał Markwant, 
6/ p. Adam Wieczorek, 
7/ p. Mateusz Walasek. 
 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych przystąpiono do dyskusji indywidualnej. 
 
Radny p. Adam Wieczorek zrezygnował z pracy w Komisji Jednostek Pomocniczych 
Miasta.  
 
Następnie wobec braku innych zgłoszeń - prowadzący obrady, przewodniczący Rady 
Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej 
sprawie - druk BRM nr 9/2010 wraz z autopoprawkami. 
 
Przy 34 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr II/8/10 w sprawie powołania Komisji Jednostek Pomocniczych 
Rady Miejskiej w Łodzi, która stanowi załącznik nr 16 do protokółu, a wydruk z głosowania 
załącznik nr 17.  
 
 
 
Ad pkt 10 - Powołanie Komisji Kultury Rady Miejskiej w Łodzi - druk BRM nr 10/2010. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji Kultury złożyły następujące osoby: 
1/ p. Małgorzata Bartosiak, 
2/ p. Paweł Bliźniuk, 
3/ p. Piotr Bors, 
4/ p. Joanna Budzińska, 
5/ p. Bartosz Domaszewicz, 
6/ p. Bożenna Jędrzejczak, 
7/ p. Karolina Kępka, 
8/ p. Kazimierz Kluska, 
9/ p. Ewa Majchrzak, 

 10/ p. Małgorzata Niewiadomska-Cudak, 
 11/ p. Agnieszka Nowak, 
 12/ p. Magdalena Parulska, 
 13/ p. Krzysztof Piątkowski, 



 9

 14/ p. Maciej Rakowski, 
 15/ p. Witold Rosset, 
 16/ p. Tomasz Trela, 
 17/ p. Wiesława Zewald. 

 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych przystąpiono do dyskusji indywidualnej. 
 
Radny p. Łukasz Magin zgłosił akces do pracy w Komisji Kultury.  
 
Radna p. Marta Grzeszczyk zgłosiła akces do pracy w Komisji Kultury. 
 
Następnie wobec braku innych zgłoszeń - prowadzący obrady, przewodniczący Rady 
Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej 
sprawie - druk BRM nr 10/2010 wraz z autopoprawką. 
 
Przy 32 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr II/9/10 w sprawie powołania Komisji Kultury Rady Miejskiej 
w Łodzi, która stanowi załącznik nr 18 do protokółu, a wydruk z głosowania 
załącznik nr 19.  
 
 
 
Ad pkt 11 - Powołanie Komisji Ładu Społeczno - Prawnego Rady Miejskiej w Łodzi - 

druk BRM nr 11/2010. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji Ładu Społeczno - Prawnego złożyły następujące osoby: 
1/ p. Anna Adamska-Makowska, 
2/ p. Jerzy Balcerek, 
3/ p. Jarosław Berger, 
4/ p. Mariusz Bogacz, 
5/ p. Bogusław Hubert, 
6/ p. Kazimierz Kluska, 
7/ p. Tomasz Sadzyński, 
8/ p. Sebastian Tylman. 
 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych oraz zgłoszeń do dyskusji indywidualnej - 
prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej sprawie - druk BRM nr 11/2010. 
 
Przy 35 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr II/10/10 w sprawie powołania Komisji Ładu Społeczno - 
Prawnego Rady Miejskiej w Łodzi, która stanowi załącznik nr 20 do protokółu, a wydruk 
z głosowania załącznik nr 21.  
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Ad pkt 12 - Powołanie Komisji Nagród i Odznaczeń Rady Miejskiej w Łodzi - druk 
BRM nr 12/2010. 

 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji Nagród i Odznaczeń złożyły następujące osoby: 
1/ p. Piotr Adamczyk, 
2/ p. Anna Adamska-Makowska, 
3/ p. Jerzy Balcerek, 
4/ p. Małgorzata Bartosiak, 
5/ p. Joanna Budzińska, 
6/ p. John Godson, 
7/ p. Bożenna Jędrzejczak, 
8/ p. Karolina Kępka, 
9/ p. Ewa Majchrzak, 

 10/ p. Jan Mędrzak, 
 11/ p. Małgorzata Niewiadomska-Cudak, 
 12/ p. Maciej Rakowski, 
 13/ p. Witold Rosset, 
 14/ p. Tomasz Sadzyński, 
 15/ p. Krzysztof Stasiak. 

 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych przystąpiono do dyskusji indywidualnej. 
 
Radna p. Wiesława Zewald zgłosiła akces do pracy w Komisji Kultury. 
 
Następnie wobec braku innych zgłoszeń - prowadzący obrady, przewodniczący Rady 
Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej 
sprawie - druk BRM nr 12/2010 wraz z autopoprawką. 
 
Przy 34 głosach „za”, 1 głosie „przeciwnym” oraz braku głosów „wstrzymujących się” 
Rada Miejska podjęła uchwałę Nr II/11/10 w sprawie powołania Komisji Nagród 
i Odznaczeń Rady Miejskiej w Łodzi, która stanowi załącznik nr 22 do protokółu, a wydruk 
z głosowania załącznik nr 23.  
 
 
 
Ad pkt 13 - Powołanie Komisji Ochrony i Kształtowania Środowiska Rady Miejskiej      

w Łodzi - druk BRM nr 13/2010. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji Ochrony i Kształtowania Środowiska złożyły następujące 
osoby: 
1/ p. Iwona Boberska, 
2/ p. Jacek Borkowski, 
3/ p. Joanna Budzińska, 
4/ p. John Godson, 
5/ p. Andrzej Kaczorowski, 
6/ p. Marek Michalik, 
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7/ p. Magdalena Parulska, 
8/ p. Maciej Rakowski, 
9/ p. Tomasz Trela, 

 10/ p. Mateusz Walasek, 
 11/ p. Adam Wieczorek. 

 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych przystąpiono do dyskusji indywidualnej. 
 
Radna p. Iwona Boberska zrezygnowała z pracy w Komisji Ochrony i Kształtowania 
Środowiska. 
 
Następnie wobec braku innych zgłoszeń - prowadzący obrady, przewodniczący Rady 
Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej 
sprawie - druk BRM nr 13/2010 wraz z autopoprawką. 
 
Przy 38 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr II/12/10 w sprawie powołania Komisji Ochrony i Kształtowania 
Środowiska Rady Miejskiej w Łodzi, która stanowi załącznik nr 24 do protokółu, a wydruk 
z głosowania załącznik nr 25.  
 
 
 
Ad pkt 14 - Powołanie Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej      

w Łodzi - druk BRM nr 14/2010. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej złożyły 
następujące osoby: 
1/ p. Piotr Adamczyk, 
2/ p. Iwona Boberska, 
3/ p. Piotr Bors, 
4/ p. Bogusław Hubert, 
5/ p. Andrzej Kaczorowski, 
6/ p. Jan Mędrzak, 
7/ p. Witold Rosset, 
8/ p. Władysław Skwarka, 
9/ p. Adam Wieczorek. 
 
 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych przystąpiono do dyskusji indywidualnej. 
 
Radna p. Marta Grzeszczyk zgłosiła akces do pracy w Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 
Społecznej. 
 
 
Następnie wobec braku innych zgłoszeń - prowadzący obrady, przewodniczący Rady 
Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej 
sprawie - druk BRM nr 14/2010 wraz z autopoprawką. 
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Przy 39 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr II/13/10 w sprawie powołania Komisji Ochrony Zdrowia 
i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Łodzi, która stanowi załącznik nr 26 do protokółu, 
a wydruk z głosowania załącznik nr 27.  
 
 
 
Ad pkt 15 - Powołanie Komisji Planu Przestrzennego, Budownictwa, Urbanistyki 

i Architektury Rady Miejskiej w Łodzi - druk BRM nr 15/2010. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji Planu Przestrzennego, Budownictwa, Urbanistyki 
i Architektury złożyły następujące osoby: 
1/ p. Paweł Bliźniuk, 
2/ p. Jacek Borkowski, 
3/ p. Bożenna Jędrzejczak, 
4/ p. Łukasz Magin, 
5/ p. Magdalena Parulska, 
6/ p. Krzysztof Piątkowski, 
7/ p. Maciej Rakowski, 
8/ p. Tomasz Sadzyński, 
9/ p. Jarosław Tumiłowicz. 
 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych oraz zgłoszeń do dyskusji indywidualnej - 
prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej sprawie - druk BRM nr 15/2010. 
 
Przy 37 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr II/14/10 w sprawie powołania Komisji Planu Przestrzennego, 
Budownictwa, Urbanistyki i Architektury Rady Miejskiej w Łodzi, która stanowi załącznik 
nr 28 do protokółu, a wydruk z głosowania załącznik nr 29.  
 
 
 
Ad pkt 16 - Powołanie Komisji Promocji Miasta i Współpracy Zagranicznej Rady 

Miejskiej w Łodzi - druk BRM nr 16/2010. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji Promocji Miasta i Współpracy Zagranicznej złożyły 
następujące osoby: 
1/ p. Anna Adamska-Makowska, 
2/ p. Małgorzata Bartosiak, 
3/ p. Jacek Borkowski, 
4/ p. Joanna Budzińska, 
5/ p. Bartosz Domaszewicz, 
6/ p. Bożenna Jędrzejczak, 
7/ p. Karolina Kępka 
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8/ p. Kazimierz Kluska, 
9/ p. Ewa Majchrzak, 

 10/ p. Małgorzata Niewiadomska-Cudak, 
 11/ p. Agnieszka Nowak, 
 12/ p. Magdalena Parulska, 
 13/ p. Krzysztof Stasiak, 
 14/ p. Jarosław Tumiłowicz, 
 15/ p. Wiesława Zewald. 

 
 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych przystąpiono do dyskusji indywidualnej. 
 
Radna p. Karolina Kępka zrezygnowała z pracy w Komisji Promocji Miasta i Współpracy 
Zagranicznej. 
 
Radna p. Marta Grzeszczyk zgłosiła akces do pracy w Komisji Promocji Miasta 
i Współpracy Zagranicznej. 
 
Następnie wobec braku innych zgłoszeń - prowadzący obrady, przewodniczący Rady 
Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej 
sprawie - druk BRM nr 16/2010 wraz z autopoprawkami. 
 
Przy 34 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr II/15/10 w sprawie powołania Komisji Promocji Miasta 
i Współpracy Zagranicznej Rady Miejskiej w Łodzi, która stanowi załącznik nr 30 do 
protokółu, a wydruk z głosowania załącznik nr 31.  
 
 
 
Ad pkt 17 - Powołanie Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łodzi - druk BRM            

nr 17/2010. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji złożyły następujące osoby: 
1/ p. Piotr Bors, 
2/ p. John Godson, 
3/ p. Bogusław Hubert, 
4/ p. Marek Michalik, 
5/ p. Władysław Skwarka. 
 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych przystąpiono do dyskusji indywidualnej. 
 
Radny p. Paweł Bliźniuk zgłosił akces do pracy w Komisji Rewizyjnej. 
 
Radny p. Adam Wieczorek zgłosił akces do pracy w Komisji Rewizyjnej. 
 
Radny p. Sebastian Tylman zgłosił akces do pracy w Komisji Rewizyjnej. 
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Następnie wobec braku innych zgłoszeń - prowadzący obrady, przewodniczący Rady 
Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej 
sprawie - druk BRM nr 17/2010 wraz z autopoprawkami. 
 
Przy 36 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr II/16/10 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Łodzi, która stanowi załącznik nr 32 do protokółu, a wydruk z głosowania 
załącznik nr 33.  
 
 
 
Ad pkt 18 - Powołanie Komisji Rozwoju i Działalności Gospodarczej  Rady Miejskiej 

w Łodzi - druk BRM  nr 18/2010. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji Rozwoju i Działalności Gospodarczej złożyły następujące 
osoby: 
1/ p. Mariusz Bogacz, 
2/ p. Piotr Bors, 
3/ p. Bartosz Domaszewicz, 
4/ p. Łukasz Magin, 
5/ p. Marek Michalik, 
6/ p. Agnieszka Nowak, 
7/ p. Władysław Skwarka, 
8/ p. Jarosław Tumiłowicz, 
9/ p. Mateusz Walasek. 
 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych przystąpiono do dyskusji indywidualnej. 
 
Radny p. Paweł Bliźniuk zgłosił akces do pracy w Komisji Rozwoju i Działalności 
Gospodarczej. 
 
Radny p. Adam Wieczorek zgłosił akces do pracy w Komisji Rozwoju i Działalności 
Gospodarczej. 
 
Radny p. Sebastian Tylman zgłosił akces do pracy w Komisji Rozwoju i Działalności 
Gospodarczej. 
 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych oraz zgłoszeń do dyskusji indywidualnej - 
prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej sprawie - druk BRM nr 18/2010 wraz 
z autopoprawkami. 
 
Przy 35 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr II/17/10 w sprawie powołania Komisji Rozwoju i Działalności 
Gospodarczej  Rady Miejskiej w Łodzi, która stanowi załącznik nr 34 do protokółu, 
a wydruk z głosowania załącznik nr 35.  
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Ad pkt 19 - Powołanie Komisji Sportu i Rekreacji   Rady Miejskiej  w Łodzi - druk 
BRM nr 19/2010. 

 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji Sportu i Rekreacji   złożyły następujące osoby: 
1/ p. Jarosław Berger, 
2/ p. Paweł Bliźniuk, 
3/ p. Mariusz Bogacz, 
4/ p. Piotr Bors, 
5/ p. Bartosz Domaszewicz, 
6/ p. Bogusław Hubert, 
7/ p. Kazimierz Kluska, 
8/ p. Łukasz Magin, 
9/ p. Rafał Markwant, 

 10/ p. Jan Mędrzak, 
 11/ p. Marek Michalik, 
 12/ p. Agnieszka Nowak, 
 13/ p. Tomasz Trela, 
 14/ p. Jarosław Tumiłowicz, 
 15/ p. Wiesława Zewald. 

 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych przystąpiono do dyskusji indywidualnej. 
 
Radny p. Adam Wieczorek zgłosił akces do pracy w Komisji Sportu i Rekreacji. 
 
Radny p. Sebastian Tylman zgłosił akces do pracy w Komisji Sportu i Rekreacji. 
 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych oraz zgłoszeń do dyskusji indywidualnej - 
prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej sprawie - druk BRM nr 19/2010 wraz 
z autopoprawkami. 
 
Przy 37 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr II/18/10 w sprawie powołania Komisji Sportu i Rekreacji Rady 
Miejskiej w Łodzi, która stanowi załącznik nr 36 do protokółu, a wydruk z głosowania 
załącznik nr 37.  
 
 
 
Ad pkt 20 - Powołanie Komisji Statutowej Rady Miejskiej  w Łodzi - druk BRM 

nr 20/2010. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że akces do Komisji Statutowej złożyły następujące osoby: 
1/ p. Piotr Adamczyk, 
2/ p. Jarosław Berger, 
3/ p. Paweł Bliźniuk, 
4/ p. Rafał Markwant, 
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5/ p. Maciej Rakowski. 
 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych przystąpiono do dyskusji indywidualnej. 
 
Radny p. Tomasz Sadzyński zgłosił akces do pracy w Komisji Statutowej. 
 
Radna p. Karolina Kępka zgłosiła akces do pracy w Komisji Statutowej. 
 
Wobec braku pytań, stanowisk klubowych oraz zgłoszeń do dyskusji indywidualnej - 
prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej sprawie - druk BRM nr 20/2010 wraz 
z autopoprawkami. 
 
Przy 37 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr II/19/10 w sprawie powołania Komisji Statutowej Rady 
Miejskiej w Łodzi, która stanowi załącznik nr 38 do protokółu, a wydruk z głosowania 
załącznik nr 39.  
 
 
 
Ad pkt 21 - Wybór przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Łodzi - 

druk BRM nr 21/2010. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak  poprosił 
o zgłaszanie kandydatów na stanowisko przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
 
Wiceprzewodniczący Klubu Radnych SLD p. Tomasz Trela powiedział m.in.: 
„Chciałabym zgłosić na funkcję przewodniczącego Komisji Rewizyjnej kandydaturę radnego 
p. Władysława Skwarki, który jest radnym kolejnej kadencji. W czwartej i piątej  kadencji 
Rady Miejskiej pełnił on funkcję przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, więc z pewnością 
posiada wystarczające doświadczenie”. 
 
Wobec braku innych kandydatur prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej 
p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie projekt uchwały opisany w druku BRM 
nr 21/2010.  
 
Przy 36 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz braku głosów „wstrzymujących 
się” Rada Miejska w Łodzi podjęła uchwałę Nr II/20/10 w sprawie wyboru 
przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łodzi, która stanowi załącznik 
nr 40 do protokołu, a wydruk z głosowania załącznik nr 41.  
 
 
 
Ad pkt 22 - Wybór przewodniczącego Komisji Inwentaryzacyjnej Rady Miejskiej           

w Łodzi – druk BRM nr 22/2010. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak  poprosił 
o zgłaszanie kandydatów na stanowisko przewodniczącego Komisji Inwentaryzacyjnej. 
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Przewodniczący Klubu Radnych PiS p. Krzysztof Piątkowski powiedział m.in.: 
„Chciałabym z przyjemnością zgłosić kandydaturę radnego p. Krzysztofa Stasiaka, który  
w poprzedniej kadencji Rady Miejskiej pełnił funkcję przewodniczącego przedmiotowej 
Komisji. Sądzę, że radny p. K. Stasiak jest dobrze, merytorycznie do tego przygotowany”.”. 
 
Wobec braku innych kandydatur prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej 
p. Tomasz Kacprzak  poddał pod głosowanie projekt uchwały opisany w druku 
BRM nr 22/2010.  
 
Przy 35 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz braku głosów „wstrzymujących 
się” Rada Miejska w Łodzi podjęła uchwałę Nr II/21/10 w sprawie wyboru 
przewodniczącego Komisji Inwentaryzacyjnej Rady Miejskiej w Łodzi, która stanowi 
załącznik nr 42 do protokołu, a wydruk z głosowania załącznik nr 43.  
  
 
 
Ad 23 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej w Łodzi do dokonywania czynności związanych z odbywaniem 
podróży służbowych przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łodzi - druk 
BRM nr 24/2010. 

 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak powiedział: 
„Stosownie do § 1 i § 2 rozporządzenia Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z dnia 
31 lipca 2000 r. w sprawie sposobu ustalania należności z tytułu zwrotu kosztów podróży 
służbowych radnych gminy (Dz.U. Nr 66, poz. 800 z późniejszymi zmianami) podróżą 
służbową jest wykonywanie przez radnego zadania mającego bezpośredni związek 
z wykonywaniem mandatu, określonego przez przewodniczącego rady gminy, poza 
miejscowością, w której znajduje się siedziba rady. Termin i miejsce wykonywania zadania 
oraz miejscowość rozpoczęcia i zakończenia podróży służbowej określa przewodniczący rady 
gminy w poleceniu wyjazdu służbowego. Czynności, o której mowa w ust. 1 w stosunku do 
przewodniczącego rady dokonuje wiceprzewodniczący wskazany przez radę. W związku z 
powyższym przedstawiam Wysokiej Radzie projekt uchwały w sprawie wskazania 
wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Łodzi właściwego do dokonywania czynności 
związanych z odbywaniem podróży służbowych przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w 
Łodzi, w którym zaproponowałem wskazanie wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 
p. Czesława Telatyckiego jako osoby, która dokonywałaby tych czynności wobec 
Przewodniczącego Rady Miejskiej”. 
 
Wobec braku pytań, opinii komisji, stanowisk klubowych oraz zgłoszeń do dyskusji 
indywidualnej oraz wniosków do Komisji Uchwał i Wniosków prowadzący obrady, 
przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak  poddał pod głosowanie projekt 
uchwały opisany w druku BRM nr 22/2010.  
 
Przy 34 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz braku głosów „wstrzymujących 
się” Rada Miejska w Łodzi podjęła uchwałę Nr II/22/10 w sprawie wskazania 
wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Łodzi do dokonywania czynności związanych 
z odbywaniem podróży służbowych przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łodzi, która 
stanowi załącznik nr 44 do protokołu, a wydruk z głosowania załącznik nr 45.  
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Ad pkt 24 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w 
budżecie miasta Łodzi na 2010 rok - druk Nr 318/2010 wraz z 
autopoprawką. 

 
 
Przedmiotowy projekt przedstawił skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski, który 
powiedział m.in.: „Projekt uchwały zawiera autopoprawkę, która została przekazana do BRM 
w dniu 6 grudnia br. W części podstawowej uchwały są propozycje następujących zmian: 
-§ od 1 do § 4 to zmiany wynikające z otrzymania pism o zwiększeniu subwencji oświatowej. 
Zwiększenia dot. zarówno gminy jak i powiatu. Są to dwie decyzje na łączną kwotę 239 130 
zł. Te środki są przeznaczone na dofinansowanie wyposażenia w sprzęt szkolny i pomoce 
dydaktyczne obiektów szkół i placówek oświatowych. Nie są to ostatnie zwiększenia części 
oświatowej subwencji. Wpływają kolejne pisma i niezbędne będzie podjęcie jeszcze 
stosownej uchwały; 
- kolejna zmiana ujęta w § od 5 do § 7 jest konsekwencją zwiększenia dotacji z Ministerstwa 
Sportu na przebudowę i rozbudowę obiektów lekkoatletycznych AZS przy ul. Lumumby w 
Łodzi. Zwiększenie dotacji o 445 000  zł. Wartość kosztorysowa tego zadania pozostaje bez 
zmian. Nadal jest to kwota 8 890 000 zł. Dotacja stanowić będzie 50% kosztów realizacji 
inwestycji, czyli 4 445 000 zł. Dotacja powoduje możliwość uwolnienia środków własnych w 
tej samej wysokości. Te środki zgodnie z zapisami kolejnych paragrafów będą przeznaczone 
na zrównoważenie budżetu wynikające z dodatkowych wprowadzanych zadań; 
- kolejne zmiany ujęte w  § 8 i § 9 są konsekwencją zmian w ramach projektu „Metropolitalna 
sieć  szerokopasmowego dostępu do Internetu”. W związku z zastrzeżeniami oferentów co do 
określonego w specyfikacji terminy realizacji tego zadania, zadanie to nie będzie w pełni 
zrealizowane do roku 2011. W bieżącym roku nie będzie wydatkowana kwota w wysokości 
19 353 670 zł. Zgodnie z propozycją okres realizacji tego zadania przesunąłby się z roku 2011 
na rok 2012. Wartość kosztorysowa pozostaje bez zmian, czyli 38 680 867 zł. W tym jest 
75% środków unijnych. Konsekwencją tej zmiany jest zmniejszenie dochodów, które były 
planowane, że wpłyną w roku bieżącym w związku z realizacją tego projektu na kwotę 
14 515 252 zł. Środki własne, które są uwolnione w roku 2010 uzupełnione po części 
uwolnionymi środkami z modernizacji treningowego stadionu lekkoatletycznego byłyby 
przeznaczone na zadanie ujęte w § 10, czyli na zwrot dotacji z tytułu rozliczenia z 
Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego projektu pn. „Program wykorzystania 
obszarów rekreacyjnych w Łodzi w celu stworzenia Regionalnego centrum Rekreacyjno-
Sportowo-Konferencyjnego - etap I „Hala widowiskowa”. Jest to związane z zaleceniami 
pokontrolnymi Urzędu Marszałkowskiego. W związku ze stwierdzonymi 
nieprawidłowościami w dniu 22 października br. wpłynęło pismo o zwrocie. Zwrot dot. 
dotacji w wysokości 4 587 383 zł oraz odsetek w wysokości 689 679 zł; 
- kolejna zmiana ujęta w § 11 i § 12 dot. realizacji projektu „Łódzkie Centrum Kontaktu z 
Mieszkańcami”. Zmiana ta jest konsekwencją aktualizacji harmonogramu płatności oraz 
wniosku o dofinansowanie. Pierwotny plan zakładał, iż zadanie to będzie zrealizowane w br. 
Niezbędne jest przedłużenie terminu do roku 2011. Tym samym w roku 2010 nie zostaną 
zrealizowane wydatki na kwotę 6 648 801 zł i nie wpłyną środki unijne w wysokości 
4 986 601 zł. Środki własne, które są uwalniane w 2010 r. będą przeznaczone na zmniejszenie 
dochodów w części dot. wpływów ze sprzedaży mienia komunalnego. Wykonanie za 10 m-cy 
jest niskie. Na pewno pierwotnie planowana kwota w wysokości 36 900 000 zł nie będzie 
zrealizowana; 
- § 14 to zwiększenie planowanych wydatków o 50 000 zł, jako dotacja dla Muzeum 
Kinematografii. Jest to związane z zabezpieczeniem wkładu własnego dla projektu 
„Tajemnice planu filmowego- zabytki techniki filmowej”. Jest to projekt, który uzyskał 
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dofinansowanie z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego; 
- zmiany w § 15 to zmiany które dot. strony wydatkowej. Zmiany w planie Wydziału 
Budynków i Lokali w części dot. rewitalizacji. Zmniejszenie jest proponowane na zadaniu 
„Rewitalizacja śródmiejskiego obszaru Łodzi w obrębie ulic: Piotrkowska - Tuwima, 
Kilińskiego – Piłsudskiego”. Środki te nie będą do końca roku wydatkowane, przy czym 
kwota 2 500 000 zł, która jest części podstawowej projektu uchwały, jest zwiększona 
autopoprawką o 626 000 zł. Zmniejszenie na tym zadaniu dot. łącznej kwoty 3 126 000 zł. 
2 500 000 zł jest przeznaczane na „Rewitalizację kwartału zabudowy śródmiejskiej”. Wynika 
to ze stopnia zaawansowania tych robót budowlanych. Jest możliwość przyspieszenia 
finansowania tego zadania. Jest to o tyle korzystne, że od przyszłego roku będzie zwiększony 
VAT; 
- kolejna zmiana dot. Delegatury Łódź-Widzew i osiedla Olechów-Janów. Zgodnie z uchwałą 
Rady Osiedla proponuje się, aby środki będące w dyspozycji Rady w wysokości 6 300 zł były 
przeznaczone na instalacje progów zwalniających na ul. Kazimierza Odnowiciela i ul. Maćka 
z Bogdańca;  
- ostatnie przesunięcie w Wydziale Gospodarki Komunalnej 1 230 zł wynika z dotacji, którą 
Miasto otrzymało z WFOŚiGW na „Instalację kolektorów słonecznych wspomagających 
przygotowanie lokalnej kotłowni „Giewont” w Łodzi”. Zgodnie z umową powierzchnia 
zainstalowanych kolektorów powinna być większa. Po zakończeniu inwestycji okazało  się, 
że jest minimalnie mniejsza, tym samym dotacja w odpowiedniej proporcji musi być 
zwrócona do WFOŚiGW; 
- § 16 to zmiany po stronie przychodów i rozchodów dot. kwoty 175 000 zł wynikające ze 
spłat pożyczek z WFOŚiGW. Zgodnie z podpisanym aneksem do umowy pożyczki kwota ta 
nie będzie wydatkowana w roku bieżącym. Tym samym, aby zrównoważyć budżet 
zmniejszamy spłatę odsetek i zmniejszamy plan wolnych środków, jako nadwyżki 
pozostającej na rachunku budżetu na koniec roku; 
 - kolejna zmiana do zmiany w dochodach własnych jednostek budżetowych w części dot. 
Wydziału Edukacji. Są propozycje zwiększeń dochodów z tytułu wynajmu sal, spadków i 
zapisów oraz odszkodowań i są odpowiednio te środki przeznaczane na wydatki 
poszczególnych placówek oświatowych. 
W konsekwencji proponowanych zmian jest przedstawiony jednolity tekst załączników dot. 
WPI oraz zestawienia planowanych kwot dotacji.  
Autopoprawka dot. konieczności szybszego uruchomienia dopłaty do Spółki Port Lotniczy 
im. Władysława Reymonta. Jest to przyspieszenie pokrycia strat, które pierwotnie było 
planowane na przyszły rok. W związku z trudną sytuacją Portu i niemożnością uruchomienia 
kolejnej transzy dotacji unijnej niezbędne jest wsparcie Portu kwotą 2 800 000 zł. Część z tej 
kwoty będzie uruchomiona dla lotniska przez Województwo Łódzkie, a kwota w wysokości 
2 305 688 zł byłaby uruchomiona z budżetu Miasta. Tym samym kwota planowana w 
projekcie budżetu na rok 2011 z tytułu pokrycia straty za 2009 r. będzie mogła być 
skorygowana. Źródłem sfinansowania tego dodatkowego wydatku jest zmniejszenie w 
Wydziale Budynków i Lokali środków na „Rewitalizację śródmiejskiego obszaru Łodzi w 
obrębie ulic: Piotrkowska - Tuwima, Kilińskiego – Piłsudskiego” o 626 000 zł, zmniejszenie 
środków w Wydziale Gospodarowania Majątkiem na wniesienie wkładu pieniężnego na 
podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie udziału w spółce Port Lotniczy im. Władysława 
Reymonta wynikające z realizacji programu „Rozbudowa Portu Lotniczego im. Władysława 
Reymonta”. Środki te były zabezpieczone jako zabezpieczenie spłaty obligacji. Wiadomo już, 
że te środki w tym roku nie będą uruchomione na ten właśnie cel, ale mogą być przeniesione 
na wsparcie Lotniska w formie dopłat. Nie zmienia się na dzień dzisiejszy okres realizacji 
tego podniesienia kapitału, nadal jest to rok 2027. Zmienia się wartość kosztorysowa z kwoty 
ponad 331 000 000 zł do kwoty 330 095 313 zł. Do końca roku nie będzie również 
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wykorzystana rezerwa celowa na realizację remontów budynków i lokali komunalnych, to jest 
kwota 700 000 zł i byłaby ona źródłem pokrycia tego zwiększenia dla Lotniska”. 
 
Następnie przystąpiono do fazy pytań. 
 
Radny p. Witold Rosset zapytał: „Projekt uchwały przewiduje, że musimy oddać kwotę 
ponad 5 mln zł z tytułu nieprawidłowości stwierdzonych przy budowie Atlas Areny. Jakie to 
są nieprawidłowości? Z czego one wynikały? Kto ponosi odpowiedzialność za ich 
wystąpienie?”. 
 
Odpowiedzi udzielił p.o. dyrektora Biura ds. Inwestycji p. Michał Maćkiewicz, który 
powiedział m.in.: „Wynikająca kwota zwrotu dotacji jest przedmiotem zaleceń 
pokontrolnych, stwierdzonych naruszeń ustawy o zamówieniach publicznych. Z tego tytułu 
wyniknęły kary obowiązujące w Programie Operacyjnym. Naruszenia dot. 3 postępowań 
przetargowych realizowanych w latach 2005-2008. Pierwsza kontrola, która była kontrolą 
końcową projektu nie stwierdziła uchybień. Natomiast w wyniku audytu Urzędu Kontroli 
Skarbowej realizowanego w czerwcu na tym Projekcie wykazane zostały pewne 
nieprawidłowości i zawiadomiono przedstawicieli Regionalnego Programu Operacyjnego. 
Instytucja zarządzająca zleciła kontrolę doraźną i w jej ramach dokładnie przeanalizowała 
wszystkie zarzuty podnoszone przez prezesa Urzędu Zamówień Publicznych. W toku kontroli 
uprzednich realizowanych czynności kontrolnych na postępowaniach te zarzuty 
odzwierciedliły się w raporcie z kontroli doraźnej instytucji zarządzającej”. 
 
Radny p. Witold Rosset zapytał: „Jakiego charakteru to były nieprawidłowości?”. 
 
Odpowiedzi udzielił p.o. dyrektora Biura ds. Inwestycji p. Michał Maćkiewicz, który 
powiedział m.in.: „W pierwszym postępowaniu przetargowym na wykonanie robót 
budowlanych hali wielofunkcyjnej w ramach zadania inwestycyjnego „Program 
wykorzystania obszarów rekreacyjnych w Łodzi w celu stworzenia regionalnego centrum 
rekreacyjno-sportowo-konferencyjnego-etap I” postępowanie przeprowadzono w 2008 r. 
Naruszenie obejmowało zarzut, że zamawiający określając warunek udziału w postępowaniu 
dot. sytuacji ekonomicznej i finansowej potencjalnych wykonawców nie podał w ogłoszeniu 
o zamówieniu oraz w specyfikacji istotnych warunków zamówienia według jakiego kursu 
walut miałyby być przeliczane wartości podane w walutach innych niż podane przez 
zamawiającego. W tym postępowaniu przy kwocie wydatków kwalifikowanych na wartość 
52 660 818 zł zgodnie z taryfikatorem została naliczona kara finansowa w wysokości 10% 
kwoty przekazanego dofinansowania i wynosi ona 2 500 862 zł. Drugie postępowanie 
przetargowe przeprowadzone w 2007 r. dotyczyło budowy „hali wielofunkcyjnej przy al. Unii 
Lubelskiej 2, dokończenie stanu surowego zamkniętego”. Naruszenie polegało na tym, że 
zamawiający poprzez niedokonanie zmiany treści ogłoszenia o zamówieniu publicznym 
zamieszczonego w Dzienniku Urzędowym UE w zakresie dot. przedłużenia terminu składania 
ofert oraz poprzez żądanie wykazu osób i podmiotów, które będą uczestniczyć w 
wykonywaniu zamówienia wraz z informacjami na temat ich kwalifikacji zawodowych, 
doświadczenia i wykształcenia bez postawienia przy tym konkretnych warunków udziału w 
postępowaniu naruszył zasady równego i niedyskryminacyjnego traktowania wykonawców 
oraz przejrzystości prowadzonego postępowania. Kwota wydatków kwalifikowanych 
wynosiła 84 355 848 zł i podlegała karze finansowej w wysokości 5% kwoty przekazanego 
dofinansowania i wynosiła ona 2 003 029 zł. Trzecie postępowanie przeprowadzone w 2005 r. 
dot. „Budowy hali wielofunkcyjnej w Łodzi etap I”. Stwierdzone naruszenie dot. faktu, iż 
zamawiający poprzez niedokonanie zmiany treści ogłoszenia o zamówieniu publicznym 
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zamieszczonego w Dzienniku Urzędowym UE w zakresie dot. przedłużenia terminu składania 
ofert oraz poprzez niejednolite określenie terminu wykonania zamówienia w ogłoszeniu o 
zamówieniu przekazane do publikacji w Dzienniku Urzędowym, w ogłoszeniu o zamówienie 
przekazanym do Biuletynu Zamówień Publicznych w specyfikacji istotnych warunków 
zamówienia naruszył zasadę równego i niedyskryminacyjnego traktowania wykonawców i 
przejrzystości prowadzonego postępowania. Wobec kwoty wydatków kwalifikowanych w 
wysokości 8 790 320 zł została zastosowana kara finansowa w wysokości 2% przekazanego 
dofinansowania i wynosiła 83 490 zł. Łączna kwota naliczonej kary finansowej wynosi 
4 587 382 zł. Chciałbym podkreślić, że w toku tego postępowania kontrolnego i bardzo 
długiego procesu składania wyjaśnień i obrony przed kontrolerami postawionych nam 
zarzutów ta kwota jest o prawie 1 000 000 zł mniejsza niż pierwotna stwierdzona w raporcie 
wstępnym”. 
 
Radny p. Witold Rosset zapytał: „Kto był organizatorem przetargu w tamtym czasie?”. 
 
Odpowiedzi udzielił p.o. dyrektora Biura ds. Inwestycji p. Michał Maćkiewicz, który 
powiedział m.in.: „To są postępowania prowadzone w latach 2005-2008. W 2005 r. to był 
Wydział Sportu, w 2007 r. Biuro ds. Realizacji i Nadzoru Inwestycji”. 
 
Radna p. Agnieszka Nowak zapytała: „Mamy do zwrócenia 4 587 383 zł plus odsetki 
689 679 zł?”. 
 
Odpowiedzi udzielił p.o. dyrektora Biura ds. Inwestycji p. Michał Maćkiewicz, który 
powiedział m.in.: „Te odsetki zostały policzone na dzień 15 grudnia dla bezpieczeństwa ze 
względu na to, że chcieliśmy dokonać przelewu zgodnie z zaleceniami pokontrolnymi 
instytucji zarządzającej”. 
 
Radna p. Agnieszka Nowak zapytała: „Czyli jak rozumiem w bieżącym roku oddajemy te 
odsetki?”. 
 
Odpowiedzi udzielił p.o. dyrektora Biura ds. Inwestycji p. Michał Maćkiewicz, który 
powiedział m.in.: „W 2010 r. musimy oddać całą kwotę. Każdy dzień przynosi około 3000 zł 
odsetek. Chcemy jak najszybciej oddać tę kwotę”. 
 
Radna p. Agnieszka Nowak zapytała: „Z jakiego innego zadania zostały zdjęte środki na 
zwrot tej kwoty?”. 
 
Odpowiedzi udzielił skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski, który powiedział m.in.: 
„W § 8 i § 9 są zmiany w zakresie „Metropolitalnej sieci  szerokopasmowego dostępu do 
Internetu”. Tam nie będą zrealizowane w 2010 r. wydatki na kwotę ponad 19 353 000 zł. Przy 
czym część z tych środków to są środki unijne, które też były planowane, że wpłyną w 
bieżącym roku. Skoro nie wpłyną, to korygujemy o 14 515 252 zł stronę dochodową i 
wydatkową, natomiast środki własne, które były zarezerwowane na realizację tego projektu 
4 838 418 zł będą przeznaczone na tę spłatę. Środki te będą uzupełnione tymi uwolnionymi 
środkami z tytułu otrzymanej dotacji na AZS i to daje kwotę, która umożliwi nam spłatę w 
roku bieżącym”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak zapytał: „Kto wygrał przetargi? 
Jakie firmy?”. 
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Odpowiedzi udzielił p.o. dyrektora Biura ds. Inwestycji p. Michał Maćkiewicz, który 
powiedział m.in.: „Nie jestem w stanie dokładne podać nazw firm, ale głównymi 
wykonawcami była firma Varitex i Skanska. Te sformułowania na temat nierównego 
traktowania pochodzą z dokumentu - taryfikatora kar nakładanych na beneficjentów i nie 
traktowałbym ich dosłownie. Wiele z tych zarzutów można podporządkować pod nierówne 
traktowanie. Cały sztab osób pracował nad tymi uwagami. Nie do końca się z nimi zgadzamy, 
że było to nierówne traktowanie”. 
 
Radny p. Marek Michalik zapytał: „Chciałem zapytać o zadanie dot. rewitalizacji 
śródmiejskiego obszaru Łodzi w obrębie Piotrkowska, Tuwima, Kilińskiego, Piłsudskiego na 
kwotę 2,5 mln zł. Co się mieściło pod zadaniem? Który wydział był odpowiedzialny za 
realizację zadania? Dlaczego ono nie może być wykonane?”. 
 
Odpowiedzi udzielił skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski, który powiedział m.in.: 
„Jeżeli chodzi o to zadanie, to zmniejszenie jest jeszcze większe o kolejne 626 000 zł, czyli na 
tym zadaniu w roku 2010 zmniejszamy środki o 3 126 000 zł. Realizatorem tego zadania jest 
Wydział Budynków i Lokali”. 
 
Odpowiedź uzupełniła z-ca dyrektora Wydziału Budynków i Lokali p. Ilona Podwysocka, 
mówiąc m.in.: „Zadanie „Rewitalizacja śródmiejskiego obszaru Łodzi w obrębie ulic 
Piotrkowska-Tuwima-Kilińskiego-Piłsuedksiego” to jest zadanie, na które Miasto ma zawartą 
umowę o przygotowanie projektu, jako kluczowego. Na rok 2010 zakładaliśmy większe 
zaangażowanie jeśli chodzi o przygotowanie dokumentacji projektowych, których nie można 
było wykonać z uwagi na to, że właściciele sąsiednich nieruchomości wnieśli odwołania od 
wydanych decyzji o warunkach zabudowy i w tej sprawie toczą się postępowania przed SKO. 
Miasto podpisało już aneks z województwem łódzkim w sprawie harmonogramu 
przygotowania tego projektu więc nie ma zagrożenia w jego realizacji. Będzie inny termin 
przygotowania”. 
 
Radny p. Marek Michalik zapytał: „Czy są to środki z budżetu Miasta?”. 
 
Odpowiedzi udzieliła z-ca dyrektora Wydziału Budynków i Lokali p. Ilona Podwysocka, 
która powiedziała m.in.: „Środki, które stanowią budżet Miasta, ponieważ jeszcze dzisiaj, 
dopóki nie mamy popisanej umowy o finansowanie nie mamy w budżecie środków UE”. 
 
Radny p. Marek Michalik zapytał: „Ja w tej sprawie skieruję interpelacje i poproszę o 
bardziej dokładne wyjaśnienia. Rozumiem problem, który polega na kłopocie z sąsiadami. 
Niewydatkowana jest jednak wysoka kwota, a jednocześnie spowolniony zostaje cały proces 
rewitalizacji”. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Elżbieta Królikowska-Kińska zapytała: „Pan 
Skarbnik powiedział, że nie zostanie wykorzystana kwota 700 000 zł na remont budynków 
komunalnych i lokali. Co to znaczy? Dlaczego? Na co miała być przeznaczona ta kwota?”. 
 
Odpowiedzi udzielił skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski, który powiedział m.in.: 
„To są środki z rezerwy celowej. Była ona pierwotnie planowana na poziomie 2 000 000 zł. 
Do tej pory została uruchomiona w wysokości 1 300 000 zł. Pozostało 700 000 zł i na dzień 
dzisiejszy nie ma możliwości do końca roku zagospodarowania tej sumy, dlatego 
zaproponowane zostało to jako źródło pokrycia dopłaty do Lotniska”. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak zapytał: „Na co ta rezerwa celowa 
była zaplanowana?”. 
 
Odpowiedzi udzielił skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski, który powiedział m.in.: 
„Na remont lokali komunalnych z przeznaczeniem na lokale socjalne”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak zapytał: „Nie mamy potrzeb 
remontowych, że w ciągu roku nie byliśmy w stanie wydać 2 000 000 zł na remonty mieszkań 
komunalnych?”. 
 
Odpowiedzi udzielił skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski, który powiedział m.in.: 
„Pewnie potrzeby są. Jeżeli Pan pozwoli to dodatkowe wyjaśnienia w tej sprawie zostaną 
przedstawione. Biorąc pod uwagę czas w jakim jesteśmy, na pewno do końca roku środków 
na ten cel nie wykorzystamy. Informacja w tej sprawie zostanie do Pana skierowana”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak zapytał: „Rozumiem, że nie jest Pan 
w stanie wykonać tego budżetu. Tylko, że jeśli Rada nie wyrazi zgody na zmianę tych 
zapisów, to okaże się, że budżet będzie niewykonany. Była pewna rezerwa na zadania i była 
podjęta decyzja, że nie ma potrzeb remontowych a ci ludzie, którzy czekają na remonty 
mieszkań socjalnych są zaspokojeni? A my mamy pieniądze, których się nie wydaje. 
Dlaczego te 700 000 zł nie można było wydać na remonty, skoro są olbrzymie potrzeby? 
Pamiętam, że wielokrotnie Radni zapisywali duże kwoty na  m.in. rewitalizację śródmieścia, 
remonty mieszkań, a okazuje się, że pieniądze nie są wydatkowane, tylko są przenoszone na 
inne zadania. Potrzeby, które są nie są nadal zaspokajane. Dlaczego ta kwota jest wydana na 
tym poziomie?”. 
 
Odpowiedzi udzielił skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski, który powiedział m.in.: 
„W pewnym momencie, jeżeli chodzi o realizację strony dochodowej były zagrożenia co do 
realizacji planu. W związku z tym do czasu wyjaśnienia, jakie środki nie wpłyną do budżetu 
rezerwy nie były w pełni uruchamiane. Teraz już mamy większą wiedzę na ten temat, wiemy, 
że pewne wydatki nie będą zrealizowane, to ta rezerwa może być uruchomiona. Co do 
szczegółów nie jestem w stanie teraz udzielić odpowiedzi. Proszę bym mógł przekazać 
informację pisemnie”. 
 
Radny p. Piotr Bors zapytał: „Rezerwa była uruchomiona w tym momencie, kiedy Państwo 
wiedzieliście jak się ma strona dochodowa. Czy tych pieniędzy w  chwili obecnej nie można 
przeznaczyć na remonty? Nie ma takiej możliwości? Co stoi na przeszkodzie?”. 
 
Odpowiedzi udzielił skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski, który powiedział m.in.: 
„W moim przekonaniu mamy grudzień. Biorąc pod uwagę procedury, to nie ma możliwości 
zarówno realizacji przedsięwzięć, jak i ich sfinansowania jeszcze w tym roku. Dlatego te 
środki na to zadanie nie powinny być uruchamiane”. 
 
Radny p. Witold Rosset zapytał m.in.: „W § 13 mamy zmniejszenie dochodów z tytułu 
niewykonania dochodów przez Wydział Gospodarowania Majątkiem. Z czego wynika akurat 
taka kwota, która jest wpisana w przedmiotowy projekt uchwały, niż rzeczywista kwota, bo 
ona chyba jest znacznie większa niż przytoczona w przedmiotowej uchwale”? 
 
Odpowiedzi udzielił skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski mówiąc m.in.: 
„Rzeczywiście jest kwota planu na dzień dzisiejszy 36.900.000 zł. Za 10 miesięcy wykonanie 



 24

jest 11.899.027 zł. Na pewno niewykonanie będzie znacznie większe. Podejrzewam, że ok. 
16.000.000 zł, ale ta kwota wynika generalnie ze zmniejszenia strony wydatkowej. W § 12 
dla zrównoważenia budżetu zmniejszaliśmy wydatki na łódzkie centrum kontaktu z 
mieszkańcami. W części unijnej zmniejszyliśmy dla zrównoważenia budżetu kwotę dotacji, 
która miała być w roku 2010 zrealizowana na 4.986.601 zł a pozostałe zmniejszenia 
wydatków aby zrównoważyć budżet idą na zmniejszenia strony dochodowej. Wybraliśmy 
akurat takie źródło, które na pewno nie będzie zrealizowane, a kwota wynika z różnicy 
pomiędzy zmniejszeniami, a potrzebami”. 
 
Radny p. Witold Rosset zapytał m.in.: „Ja rozumiem, że § 12 i 13 przedmiotowego projektu 
znalazł się tutaj tylko po to, aby podczyścić budżet i nie pokazać na koniec roku, że nie został 
wykonany w tych pozycjach”? 
 
Odpowiedzi udzielił skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski mówiąc m.in.: „Dla 
zrównoważenia budżetu ta operacja pod względem technicznym była niezbędna”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak powiedział m.in.: „To oczywiście 
pokazuje, że nie ma niewykonania. To jest taka kreatywna księgowość”. 
 
Radny p. Bartosz Domaszewicz zapytał m.in.: „Chciałbym zapytać o zmianę w budżecie, 
która dotyczy zmiany harmonogramu realizacji zadania „metropolitarna sieć 
szerokopasmowego dostępu do Internetu”. Mowa jest o zmianie harmonogramu 
wydatkowania środków i zmianie harmonogramu realizacji projektu. Chciałbym zapytać czy 
będzie to w jakiś sposób wpływało na poziom środków unijnych w tym projekcie, bo to jest 
projekt współfinansowany z funduszy europejskich, a mamy zmianę harmonogramu i mam 
pytanie czy ta zmiana harmonogramu jest już w jakiś sposób zaaprobowana przez jednostkę 
wdrażającą”. 
 
Odpowiedzi udzielił skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski mówiąc m.in.: „Wartość 
kosztorysowa tego zadania się nie zmienia. Okres realizacji jest przedłużony do roku 2012, 
nie zmienia się również stopień dofinansowania z unii europejskiej. Te środki wpłyną w 
innym terminie. Nie do końca w 2010 i 2011 ale jeszcze w będą wpływały w 2012. Na dzień 
dzisiejszy żadnych zmian w źródłach finansowania i wartości kosztorysowej nie ma”. 
 
Wobec braku dalszych pytań, opinii komisji, stanowisk klubowych, zgłoszeń do dyskusji 
indywidualnej oraz wobec braku propozycji Komisji Uchwał i Wniosków, prowadzący 
obrady przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie 
projekt uchwały opisany w druku nr 318/2010 wraz z autopoprawką”. 
 
Przy 31 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr  II/23/10 w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 
Miasta Łodzi na 2010 r., której treść stanowi załącznik nr 46 do protokołu, a wydruk 
z głosowania elektronicznego załącznik nr 47.  
 
 
Ad pkt 25 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej na terenach położonych w Łodzi 
przy ulicy Telefonicznej 30/44, ulicy Wólczańskiej 125 i ulicy Dąbrowskiego 
216 - druk nr 314/2010 – zdjęty z porządku obrad.  
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Radny p. Marek Michalik powiedział m.in.: „Chciałbym dowiedzieć się dlaczego tak ważny 
projekt uchwały został wycofany z porządku obrad”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak powiedział m.in.: „Prezydent                     
p. Paweł Paczkowski w piśmie, jakie w dniu wczorajszym złożył na moje ręce przekazał 
informację, że w związku z wnioskiem Prezesa Zarządu ŁSSE wycofuje projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej na 
terenach położonych w Łodzi przy ulicy Telefonicznej 30/44, ulicy Wólczańskiej 125 i ulicy 
Dąbrowskiego 216 - druk nr 314/2010. Powyższy projekt po niezbędnych zmianach zostanie 
wprowadzony pod obrady Rady Miejskiej w późniejszym terminie”. 
 
Radny p. Marek Michalik zapytał m.in.: „Rozumiem, że jest to wniosek Prezesa ŁSSE, aby 
wycofać projekt z porządku obrad?” 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak powiedział m.in.: „Tak to należy 
odczytywać. Przedmiotowy projekt będzie procedowany w późniejszym terminie. Pan 
Prezydent, jako projektodawca miał prawo wycofać powyższy punkt z porządku obrad”. 
 
Następnie przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak zgłosił wniosek formalny 
dot. wprowadzenia w do porządku obrad w pkt 25 a projektu uchwały w sprawie zmian w 
składach osobowych komisji Rady Miejskiej w Łodzi druk BRM nr 26/2010. 
 
Przy 26 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz braku głosów „wstrzymujących 
się” Rada Miejska wprowadziła powyższy projekt uchwały do porządku obrad /wniosek 
uzyskał bezwzględną większość ustawowego składu Rady – 22 głosy/. Wydruk z głosowania 
elektronicznego stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 
 
 
Ad pkt 25a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w składach osobowych 

komisji Rady Miejskiej w Łodzi – druk BRM nr 26/2010.  
 
 
Przedmiotowy projekt uchwały zaprezentował przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz 
Kacprzak mówiąc m.in.: „W § 1 przedmiotowego projektu uchwały powołuje się radną               
p. Martę Grzeszczyk do składu Komisji Nagród i Odznaczeń. W § 2 powołuje się radnego              
p. Macieja Rakowskiego do składu Komisji Ładu Społeczno - Prawnego Rady Miejskiej w 
Łodzi. Przedmiotowy projekt uchwały jest zgodny z wnioskami zainteresowanych”. 
Wobec braku pytań, opinii komisji, stanowisk klubowych, zgłoszeń do dyskusji 
indywidualnej oraz wobec braku propozycji Komisji Uchwał i Wniosków, prowadzący 
obrady przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie 
projekt uchwały opisany w druku BRM nr 26/2010. 
 
Przy 26 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr  II/24/10 w sprawie zmian w składach osobowych komisji Rady 
Miejskiej w Łodzi, której treść stanowi załącznik nr 49 do protokołu, a wydruk z głosowania 
elektronicznego załącznik nr 50.  
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Ad pkt 26 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany siedziby Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 8 w Łodzi przy ul. Irysowej 2 - druk nr 315/2010.  

 
 
Projekt uchwały zreferowała dyrektor Wydziału Edukacji p. Beata Florek mówiąc m.in.: 
„Zespół Szkół Ponadgimanzjalnych  nr 8 dniem 1 lutego 2011 r. funkcjonowałby w budynku 
Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 12 przy ul. Naruszewicza. W chwili obecnej w 
Zespole Szkół nr 8 funkcjonują zaledwie 4 oddziały tj. ok. 70 uczniów. Przeniesienie tej 
szkoły z dniem 1 lutego nie spowoduje żadnych zakłóceń w pracy dydaktyczno – 
wychowawczej. Opinie Rady Rodziców i Rady Pedagogicznej w tej sprawie są pozytywne”. 
 
Następnie przystąpiono do fazy pytań: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak zapytał m.in.:„ Rozumiem, że 
Zespół Szkół nr 8 przeniesie  się na teren innej szkoły? Dwie szkoły będą w jednym 
budynku? Proszę mi jeszcze powiedzieć czy to nie jest wstęp do likwidacji tej szkoły”? 
 
Odpowiedzi udzieliła dyrektor Wydziału Edukacji p. Beata Florek mówiąc m.in.: „Jest to 
szkoła, która boryka się z trudnościami naborowymi. Tak jak mówię nie było teraz żadnego 
naboru. Myślę, że nowy prezydent Miasta będzie musiał podjąć stosowną decyzję. W tym 
roku szkoła nie otworzyła klasy pierwszej, ponieważ w ogóle nie było chętnych. Są dwie 
szkoły odzieżowe w Łodzi. Widocznie o jedną za dużo skoro uczniowie nie wybrali tej 
szkoły. Czy będzie decyzja o zlikwidowaniu czy o wygaszeniu placówki, to myślę, że nowa 
Pani Prezydent taką decyzję będzie mogła podjąć”. 
 
Wobec braku dalszych pytań, opinii komisji, stanowisk klubowych, zgłoszeń do dyskusji 
indywidualnej oraz wobec braku propozycji Komisji Uchwał i Wniosków, prowadzący 
obrady przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie 
projekt uchwały opisany w druku BRM nr 315/2010. 
 
Przy 28 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr  II/25/10 w sprawie zmiany siedziby Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 8 w Łodzi przy ul. Irysowej 2, której treść stanowi załącznik nr 51 
do protokołu, a wydruk z głosowania elektronicznego załącznik nr 52.  
 
 
 
Ad pkt 27 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację 

przez Miasto Łódź projektu pn. „Kształcenie nauczycieli” w ramach 
Działania 9.4 w ramach Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki 2007-2013 - druk nr 316/2010. 

 
 
Projekt uchwały zreferowała dyrektor Wydziału Edukacji p. Beata Florek mówiąc m.in.: 
„Przedstawiam Państwu projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez 
Miasto Łódź projektu pn. „Kształcenie nauczycieli”. Będzie to projekt realizowany przez 
Łódzkie Centrum Doskonalenie Nauczycieli i Kształcenia Praktycznego. Ma na celu 
podniesienie kompetencji 40 pracowników pedagogicznych zatrudnionych w Centrum. 
Całkowita wartość projektu to 613.822, 36 zł. Wkład niepieniężny w wysokości 92.073,35 zł 
wniesie Centrum”. 
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Wobec braku pytań, opinii komisji, stanowisk klubowych, zgłoszeń do dyskusji 
indywidualnej oraz wobec braku propozycji Komisji Uchwał i Wniosków, prowadzący 
obrady przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie 
projekt uchwały opisany w druku nr 316/2010. 
 
 
Przy 29 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada 
Miejska podjęła uchwałę Nr  II/26/10 w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Miasto 
Łódź projektu pn. „Kształcenie nauczycieli” w ramach Działania 9.4 w ramach Priorytetu IX 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, której treść stanowi załącznik nr 53 do 
protokołu, a wydruk z głosowania elektronicznego załącznik nr 54. 
 
 
 
Ad pkt 27a - Informacja o podmiotach, wyznaczonych przez Prezydenta Miasta Łodzi, 

w których będzie w 2011 roku wykonywana kara ograniczenia wolności 
oraz praca społecznie użyteczna orzeczona w zamian nieściągniętej 
grzywny.  

 
 
Informację przedstawił dyrektor Wydziału Spraw Społecznych p. Krzysztof Lechowicz. 
Szczegółowa treść informacji stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 
 
 
 
Ad pkt 28 - Zapytania i wolne wnioski. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak powiedział m.in.: „Po zakończeniu 
sesji w gabinecie Przewodniczącego Rady Miejskiej odbędzie się Konwent. Zapraszam 
Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej i Przewodniczących Klubów. Ustalimy terminy 
posiedzeń komisji. Będę one przeze mnie zwoływane w terminach, w których komisje 
odbywały się w poprzedniej kadencji”. 
 
Następnie przewodniczący Rady p. Tomasz Kacprzak ogłosił symboliczną 10 sekundową 
przerwę obiadową.  
 
Po przerwie obrady wznowił przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak. 
 
 
 
Ad pkt 3 - Interpelacje i zapytania pisemne (po przerwie obiadowej). 
 
 
Radny p. Witold Rosset odczytał 2 interpelacje. Pierwszą dotyczącą konkursu na dyrektora 
Centrum Dialogu Szczegółowa treść interpelacji stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
Drugą dotyczącą braku środków w projekcie budżetu na 2011 r. na salę w Muzeum Miasta 
Łodzi im. M. Edelmana. Szczegółowa treść interpelacji stanowi załącznik nr 57 do 
protokołu. 
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Radna p. Ewa Majchrzak skierowała do Pełniącego Funkcję Prezydenta Miasta (bez 
odczytywania) interpelację dotyczącą nieodśnieżonych przystanków autobusowych. 
Szczegółowa treść interpelacji stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
 
Radny p. Mateusz Walasek skierował do Pełniącego Funkcję Prezydenta Miasta (bez 
odczytywania) interpelację dotyczącą tarasowania wąskich ulic przez śmieciarki w godzinach 
szczytu. Szczegółowa treść interpelacji stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 
 
 
 
Ad pkt 29 - Zamknięcie sesji. 
 
 
Wobec zrealizowania porządku obrad II sesji prowadzący obrady, wiceprzewodniczący 
Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak zamknął obrady o godz. 11;30. 
 
 
 
 
 
 


